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Kedves Elnök úr, köszönöm a meghívást, minden alkalommal örömmel jövök Magyarországra, 
örömmel veszek részt az EVDSZ éves taggyűlésén. Az EVDSZ megérdemelten tagja az IndustriAll 

Európai szakszervezetének.    
 
Sajnálatos módon mostani látogatásomra sajátos körülmények között kerül sor, a Franciaországban, 

Párizsban elkövetett támadás után, melynek 132 halálos áldozata volt, több százan megsebesültek. 
Borzalmas támadás volt ez, sok-sok család gyászol. Hogyan kerülhet sor ilyen bűntettre, ilyen őrült, 

barbár cselekedetre? Ilyet semmi nem indokolhat! 
 De nem fognak győzni, mert mi egyként állunk ki, válasz fog születni Franciaország, Európa és 
minden szabadságot szerető országból. 

 
Az IndustriAll 220 szakszervezetet képvisel, melynek 35 országban 7 millió tagja van. 

Négy bizottságunk van: 
Ágazati politikával foglalkozó Bizottság, Kollektív tárgyalásokkal foglalkozó Bizottság, 
Vállalatokkal foglalkozó Bizottságunk, amely 520 Európai Üzemi Tanácsot fed le, valamint a 

Szociális Párbeszéd Bizottság. Ez utóbbi tartozik hozzám. 
 

Az IndustriAll most készíti elő a 2016 júniusi kongresszusát, amelyen az ágazatok jövőjéről lesz 
szó. Valós foglalkoztatáspolitikát akarunk. A szakszervezeti szolidaritás ebből a szempontból 
meghatározó, esélyt ad arra, hogy munkahelyek legyenek, a kollektív megállapodások révén a 

munkahelyek legyenek minőségiek, állítsuk meg a szociális dömpinget. Mindehhez erős 
szakszervezetekre van szükség mind európai szinten, ahol együtt dolgozunk az EPSU-val és az 

IndustriAll Európai Szakszervezetével, mind pedig a tagszakszervezetek szintjén, pl. az EVDSZ 
szintjén. Természetesen az EVDSZ az Elnökkel együtt már részt vett az eddigi megbeszéléseken is. 
 

Az energiapolitika ugyanolyan fontos, mint az ágazati politika. Meghatározza a különböző 
ágazatok, a villamosipar, a gáz- és olajipar, a bányászat jövőjét. Néhány héten belül kerül sor a COP 

21 klímaváltozással foglalkozó konferenciára, ahol nemzetközi megállapodásra kell jutni ahhoz, 
hogy megőrizzük gyermekeink jövőjét. Egyensúly kell a klímaváltozás és az ágazatok jövője 
között. 

 
 

Az energiapolitika, különösen a villamosipar helyzete nagyon fontos Magyarország szempontjából, 
az ágazat munkavállalóinak jövője szempontjából. Gondoljunk az EDF, az EON, az ENGIE, stb. 
munkavállalóira. Szoros együttműködést folytatunk az EVDSZ elnökével, hogy maximálisan 

megvédjük az EDF munkavállalóit. 
 

A Villamosipari Szociális Párbeszéd Bizottságban az EPSU, az IndustriAll Europe és az Eurelectric 
(munkáltatói szervezet) közösen alakítja ki álláspontját a COP 21-re, a fiatal munkavállalók 
képzésének kérdésében, az energiapolitikát, foglalkoztatáspolitikát, stb. illetően. 

Az Európai Szociális Párbeszéddel kapcsolatban fontos a közös álláspont kialakítása, el akarjuk 
érni, hogy az Európai Bizottság vegye figyelembe álláspontunkat. 

 
Végezetül, hangsúlyozni szeretném, hogy semmit nem tudunk elérni a tagszervezetek, így az 
EVDSZ nélkül. Az egyes országokban működő szakszervezetek fontos részét képezik az IndustriAll 

Europe és – azt gondolom –, az EPSU munkájának. Erős és egységes szakszervezetekre van 
szükség minden szinten az általunk képviselt munkavállalók érdekében. 

 
Kedves József, kedves résztvevők! Köszönöm, hogy meghívtatok, sikeres konferenciát kívánok! 


